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SUBMISSION FORM

	x   Constitutional Amendment
	OR
	   Policy Resolution



	SUBMITTED BY:
	First Name                            Last Name                         EDA	                      Signature


	CONTACT INFO:
	Email	       Phone                              Address	
                               



	WHAT SECTION OF THE POLICY DECLARATION / PARTY CONSTITUTION  DOES YOUR PROPOSAL PERTAIN TO?

	MODIFICATION – under Candidates for Parliament




	STATE YOUR POLICY RESOLUTION (New words = underline & bold;  Deleted words = strikethrough)

	 
14.4 A majority of the EDA board or its membership may veto any decision by National Council and/or the Leader preventing a candidate from running in a nomination contest or election.



	STATE YOUR RATIONALE. 

	This provides an appropriate check and balance on the power of National Council and the Leader’s office. It protects the right of local party members to select the candidate of their choice. Too often in the past, National Council or the Leader’s Office have unfairly disqualified excellent nomination or election candidates for spurious reasons, or simply to give a leg up to the Leader’s preferred candidate (sometimes even parachuted from outside the riding), thus robbing grassroots members of their right to select the candidate they want to represent them in the riding. In the 2025 election cycle, roughly 1/3 of candidates were appointed by the Leader, in a total affront to party democracy and EDA rights.



	FRENCH TRANSLATION OF POLICY  (required by the Ideas Lab)

	
14.4 Une majorité du conseil d'administration de l'ACE ou de ses membres peut opposer son veto à toute décision du conseil national et/ou du chef de file empêchant un candidat de se présenter à une course à l'investiture ou à une élection.




	FRENCH TRANSLATION OF RATIONALE   (required by the Ideas Lab)

	
RAISONNEMENT:

Cela permet de contrôler et d'équilibrer de manière appropriée le pouvoir du Conseil national et du bureau du chef de file. Il protège le droit des membres locaux du parti à sélectionner le candidat de leur choix. Trop souvent, le Conseil national ou le Bureau du Leader ont injustement disqualifié d'excellents candidats à l'investiture ou aux élections pour des raisons fallacieuses, ou simplement pour donner une longueur d'avance au candidat préféré du Leader (parfois même parachuté de l'extérieur de la circonscription), privant ainsi les membres de la base de leur droit de choisir le candidat qu'ils veulent pour les représenter dans la circonscription. Dans le cycle d’elections de 2025, Il avait 1/3 des candidates qui etaient appoindres par le chef, contre la democratie et les droits des conselils de  circonscription dr l’ACE.




	VOTING RESULTS
	VOTES FOR	VOTES AGAINST

	MEETING CHAIR
	First Name	Last Name	Signature
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